
Zápis č. 08/20 ‐23 (254) 
z řádného zasedání Akademického senátu FCH VUT v Brně 

konaného 18. května 2021, 14:00 hodin 
v zasedací místnosti děkanátu FCH VUT v Brně, Purkyňova 464/118 – E517 

 
Přítomni:  Diviš, Kalina, Komendová, Kouřilová, Krouská, Obruča, Pilátová, Pořízka, Přikryl, 

Smilek. 
Omluveni:   Adamczyková, Lindovský, Sedláček, Vacula, Zahrádka. 
 
Hosté:    Hladík, Repková, Veselý, Weiter. 

Program: 

1. Zahájení zasedání 
2. Informace z vedení FCH VUT v Brně 
3. Pravidla sestavení rozpočtu a hospodaření Fakulty chemické VUT v Brně pro kalendářní 

rok 2021 
4. Různé 
 
AD 1)  
Předseda  AS  FCH  zahájil  zasedání  a  dotázal  se,  zda  má  někdo  připomínky  k programu; 
připomínky nebyly vzneseny, proběhlo hlasování o navrženém programu: 
Hlasování:   

  Pro:     10 

  Proti:     0 

  Zdržel se:   0 

Program dnešního zasedání AS FCH byl schválen tak, jak byl navržen. 
 
Zápisy  z předcházejících  zasedání  mají  všichni  k dispozici;  schváleny  budou  na  příštím 
zasedání. 
 
AD 2)  
Předseda AS předal slovo děkanovi fakulty, prof. Weiterovi: 

‐ Od  příštího  týdne  je  již  obnovena  výuka  na  vysokých  školách  za  dodržení  všech 
hygienických opatření (rozestupy, testování…) – fakulta je na tato doporučení dodržuje i 
nyní.  

‐ Konference Chemistry & Life – současná vládní opatření neumožňují konání konferencí, 
proto bude konference, včetně průmyslového fóra zorganizována v podzimním termínu; 
jako vhodný  termín se  jeví 16. 9.  (čtvrtek)  s tím,  že 15. 9. by mohly být  zorganizovány 
odborné sekce. V červnu se uskuteční pouze interní pracovní akce, a to od 14:30 hodin 
v P1 – následovat bude setkání ve venkovních prostorách. 

‐ Včera  bylo  dokončeno  výběrové  řízení  na  zhotovitele  pro  rekonstrukci  vstupních 
prostor; práce by měly začít 7. 7. 2021. 

‐ Rekonstrukce laboratoří – informuje prof. Veselý: Jedná se o generální opravu rozvodů 
plynu  a  dalších  médií  v laboratořích,  které  neprošly  obnovou  v posledních  letech  – 
začátek  prací  se  předpokládá  také  cca  od  7.  7.  (záleží  na  řešení  diplomových  prací); 
předpokládaná doba odstavení jedné laboratoře je jeden den, rekonstrukce by probíhala 
v blocích – předpokládá se zprovoznění bloku cca po 4 dnech. Pouze plyn, který podléhá 
revizi,  by  byl  puštěn  po  cca  měsíci.  Harmonogram  s pořadím  rekonstrukce  laboratoří 
bude vznikat ve spolupráci s řediteli ústavů. 
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AD 3)  
Předseda AS požádal vedení o představení dokumentu a člena EK o vyjádření: 

Děkan, prof. Weiter 

 Návrh  pravidel  pro  letošní  rok  vychází  z loňského  dokumentu;  a  to  ze  tří  hlavních 
důvodů:  pravidla  reflektují  způsob  rozdělení  z MŠMT  (a  dále  z VUT);  také  je  pro  chod 
fakulty důležité zachování kontinuity; v neposlední řadě se tato pravidla osvědčila. Proti 
loňským  pravidlům  jsou  v letošních  zapracovány  pouze  dvě  dílčí  změny  –  zohlednění 
financování projektů a přehled vykazování financování jednotlivých skupin.   

 
Za EK AS FCH, doc. Obruča 

 Zasedání  EK  AS  FCH  proběhlo  v pondělí,  17.  5.  V rámci  návrhu  dokumentu  bylo 
Ekonomickou komisí požádáno o malou změnu týkající se projektového financování, kdy 
dle návrhu měly být vyjmuty projekty specifického výzkumu a operačních programů, ale 
po diskuzi bylo dohodnuto, že by se mělo jednat pouze o celofakultní operační programy 
–  slovo  „celofakultní“  tedy  bude  doplněno.  Dále  EK  navrhla  jedno  doplnění  formální. 
Doc. Obruča přečetl usnesení, na němž se členové EK jednohlasně shodli: 
„Ekonomická  komise  AS  FCH  projednala  návrh  směrnice  děkana  č.  …/2021  ‐  Pravidla 
sestavení rozpočtu a hospodaření Fakulty chemické VUT v Brně pro kalendářní rok 2021 
a doporučuje Akademickému senátu Fakulty chemické VUT schválení tohoto dokumentu 
po zapracování následujících připomínek: 
1.  Str. 5, čl. 4 – u operačních programů doplnit slovo ‚celofakultních‘ 
2.  Str. 4, čl. 2, bod 2, písm. J – chybí sloveso – změnit formulaci při zachování stejného 
významu“. 
 

Předseda AS otevřel diskuzi k tomuto dokumentu. 

 
Dr. Pořízka 

 Jak  se  ve  výkonnostním  parametru  projeví  projekty,  které  jsou  dedikovány  na  CMV? 
Odpověď: všechny projekty  jsou dedikovány na CMV – v souladu se strategií; vazba na 
jednotlivé laboratoře je zřejmá z nákladů – dle toho se počítají i výkony. 
 

Nikdo  se  nepřihlásil  s dalším  dotazem  či  připomínkou;  dokument  „Pravidla  sestavení 
rozpočtu  a  hospodaření  Fakulty  chemické  VUT  v Brně  pro  kalendářní  rok  2021“  byl 
projednán. 

 
 

AD 4)  
Předseda AS FCH otevřel diskuzi.  
Doc. Diviš 

 Informoval  AS,  že  na  základě  přijatého  usnesení  z  253.  zasedání  AS  FCH  zaslal 
prorektorce prof. Režňákové dopis s výzvou k vysvětlení situace ohledně publikování v 
časopisech  nakladatelství  MDPI.  Prof.  Režňáková  ve  svém  vystoupení  na  AS  VUT 
zrekapitulovala,  jak  současná  situace vznikla  a  jak  se dále  vyvíjí.  Podle  jejího vyjádření 
vedení univerzity neposuzuje kvalitu časopisů nebo vydavatelství, pouze upozorňuje na 
praktiky,  které  naznačují  podezřelé  chování.  Posuzování  kvality  publikací  v  časopisech 
náleží pouze oborovým komisím, komisím pro posouzení předpokladů uchazeče v rámci 
habilitačních/profesorských řízeních apod. Celé vyjádření prorektorky prof. Režňákové je 
k dispozici v zápisu z AS VUT ze dne 18. 5. 2021. 
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 Fakulty mohou využívat sdílenou infrastrukturu CEITECu; podrobnosti jsou na webových 
stránkách. Doplňuje děkan: Tato služba již nějakou dobu funguje – účast je podmíněna 
uhrazením poplatku a proškolením na patřičné pracoviště.  Je  třeba  si  uvědomit,  že  se 
jedná o službu v rámci univerzity, tudíž nelze hradit z grantových prostředků. Dr. Kalina: 
Podobnou službu nabízí i Masarykova univerzita – formou operátorů. 

 V souvislosti s podzimní volbou děkana je třeba připravit harmonogram voleb. Předseda 
AS  pověřuje  předsedkyni  Legislativní  komise  AS  FCH,  aby  LK  připravila  pracovní  verzi 
harmonogramu na jednání AS 1. 6. 2021 tak, aby harmonogram mohl být projednán. 

 
Prof. Weiter 

 Jak již bylo zmiňováno dříve, letos si fakulta připomíná 110. výročí založení Chemického 
odboru  České  vysoké  školy  technické  v Brně,  čímž  se  řadí  v rámci  VUT  k fakultám 
s nejdelší  tradicí. V této souvislosti  se připravuje  (nebo  již  započala)  řada akcí, přičemž 
vyvrcholením bude setkání v SONO Centru dne 14. 10., kam jsou všichni zváni. 
Zaměstnancům bude zaslán newsletter, kde naleznou bližší informace včetně termínů. 

 Dnes  byl  Akademickým  senátem  VUT  schválen  rozpočet;  na  základě  toho  se  začne 
připravovat fakultní rozpočet, který bude projednán s řediteli. Předpoklad je, že 1. 6. by 
mohl být rozpočet předložen Akademickému senátu FCH. 
 

Doc. Obruča 

 V průběhu posledního cca měsíce došlo třikrát k výpadku mailu, což je problém, je to již 
vyřešeno? Odpověď: Tato situace nastala pokaždé v důsledku jiného problému (výpadek 
serveru  na  CVISu,  upgrade  firewallu,  zaplnění  diskového  prostoru),  a  není 
pravděpodobné,  že  by  se měla  opakovat.  Vždy  došlo  k nápravě  v nejkratším možném 
termínu. 

 
Závěrem  předseda  AS  FCH  VUT  v Brně  konstatoval,  že  příští  zasedání  AS  FCH  VUT  se 
uskuteční 1. 6. 2021 ve 14.00 hodin, poděkoval všem za účast a ukončil zasedání. 
 
Brno, 19. 5. 2021           
Zapsala: Mgr. Ilona Pipková           
 
 
 
.....................................                                                    ..…………………………………………. 
   Bc. Jan Zahrádka              doc. Ing. Stanislav Obruča, Ph.D. 
 Předseda SK AS FCH                  Předseda KAP AS FCH 
     
 

……………………………………. 
doc. Ing. Pavel Diviš, Ph.D. 

Předseda AS FCH 


